
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Karczewskiego 

na 54. posiedzeniu Senatu 

w dniu 29 listopada 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rolnictwa i rozwoju wsi Henryka 

Kowalczyka 

Szanowny Panie Premierze! 

W ostatnim czasie odbywam szereg spotkań z mieszkańcami mojego okręgu wyborczego – okręg senacki 

nr 49. Jest to region w przeważającym obszarze wiejski. W spotkaniach licznie biorą udział rolnicy, którzy 

podejmują głównie dwa tematy. 

Pierwszy temat. Polscy producenci rolni z niepokojem obserwują proceder sprowadzania do Polski wa-

rzyw, owoców i innych produktów rolnych, które później oznaczane są jako polskie. Jest to nieuczciwa 

i niezgodna z prawem praktyka, prowadząca do spadku konkurencyjności prawdziwych polskich produktów. 

Uprzejmie proszę Pana Premiera o wyjaśnienia, jakie działania są podejmowane przez Ministerstwo Rolnic-

twa i Rozwoju Wsi w celu wyeliminowania tego typu działalności. 

Drugim tematem będącym przedmiotem zainteresowania rolników jest plan budowy polskiego holdingu 

spożywczego. Wielu rolników ma nadzieję, że holding zakończy monopol niektórych firm, np. z branży prze-

twórczej. Uprzejmie proszę o podanie informacji dotyczących tego, na jakim etapie jest realizacja inicjatywy 

polegającej na stworzeniu holdingu. Dodam, że jeden z powiatów wchodzących w skład mojego okręgu to 

powiat grójecki. Jest to region sadowniczy, dlatego też proszę o informację, czy branża sadownicza również 

jest ujęta w planach działania holdingu. 

Z wyrazami szacunku 

Stanisław Karczewski 

 

 


